
ROZHOVOR S BÁROU, KTERÁ KONČÍ NYNÍ SVŮJ POBYT V PORTUGALSKU 

 

Kdy byl ve Vašem životě takový ten „aha, moment“, který 

odstartoval Vaše rozhodnutí pro výjezd? 

Keďže ja už som Erasmus absolvovala na začiatku druhého ročníka 

v bakalárskom štúdiu, tak ten väčší ,,aha moment“ bol asi vtedy. 

Najmä preto lebo som chcela vedieť ako vyzerá štúdium v zahraničí 

mimo Česka a Slovenska. My sme malé krajiny a predsa len ten svet 

mimo našich hraníc je väčší. Chcela som spoznať nových ľudí a zlepšiť 

si predovšetkým angličtinu.  

Bylo něco, čeho jste se před výjezdem obávala?  

Obavy boli, čo sa týka najmä predmetov. Nepodarilo sa mi spárovať 

všetky predmety. Odchádzala som s tým, že v Portugalsku si spravím 2 

predmety a doma musím dorobiť ďalších 5, čo je trochu frustrujúce, 

ale dá sa to zvládnuť! A hlavne fakt, že štúdium v zahraničí sa od toho 

nášho väčšinou líši, tak aj obavy či predmety nebudú náročné a 

donesiem si dostatočný počet kreditov, aby som nemusela vracať 

čiastku z grantu. Ale natrafila som poväčšinou na ústretových 

profesorov. 

 

Proč jste si vybrala zrovna Portugalsko?  

Portugalsko ponúka asi veľmi veľa možností, čo robiť a zažiť. Škola je situovaná kúsok od oceánu, čo je skoro ako 

taký malý sen. Pre cestovateľov a dobrodružných ľudí, ktorí sa snažia popri štúdiu toho zažiť čo najviac je to asi 

najlepšia voľba.  

 

Víte, že Portugalsko je zemí kam naši studenti vycestovávají nejvíce?  

Áno viem, to bolo jedno plus, ktoré mi pomohlo tiež pri rozhodovaní. 

V bakalárskom štúdiu som bola vo Francúzsku a tam sme vtedy so 

spolužiačkou nevedeli nájsť niekoho, kto by sa s nami podelil o 

skúsenosti. Keďže Portugalsko vyhráva v rebríčku našej školy, nebolo 

ťažké nájsť niekoho, kto bol v Aveire predo mnou. Tak som sa počas 

leta stretla ešte s jedným kamarátom z Univerzity a ten mi poradil, čo 

mohol.  

 

Co Vás nejvíce pobavilo a překvapilo v Portugalsku? 

V rámci štúdia tu nemajú dosť vecí daných elektronicky ako máme my. Doma máme možnosť si napríklad navoliť 

sami v Stagu rozvrh a podobne. V Portugalsku sa na začiatku roka čaká na štúdijnom veľmi dlhá rada, kde Vám 

vygenerujú rozvrh, ale až po tom, ako sa stretnete so svojou koordinátorkou. S profesormi a koordinátormi je tiež 

celkom zaujímavé sa stretnúť. Nemajú presne určené konzultačné hodiny počas semestra a zriedkavo odpisujú, ale 

nakoniec to vždy vyšlo. Len mám pocit, že to tu funguje všetko tak akoby náhodou 😃 Ak má človek šťastie, vybaví. 

 

Proč by měli ostatní spolužáci vyjet? 

Určite to dá každému hrozne veľa. Ono je ťažké takto sumarizovať, keďže každý 

človek je iný. Ja som spoznala kopu ľudí, angličtina sa už tak akosi stala mojou 

súčasťou. Zažila neuveriteľné množstvo zážitkov, ktoré by som inak nezažila, keby 

som zostala doma. Ale každý si určite z Erasmu niečo donesie o tom 

nepochybujem. Aj tomu komu by sa tam nepáčilo, tak aspoň zistí, že doma je 

jeho miesto. Ale určite to stojí za to a treba ísť a ani chvíľku neváhať a ničím sa 

nestrachovať! 😊 


